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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Proszę państwa otwieram obrady XX sesji Sejmiku Województwa Mazowieckiego. 

Sesja przeprowadzana jest zdalnie i prośba teraz do państwa o sprawdzenie kworum 

dobrze? Proszę nacisnąć tutaj tę rączkę. I sprawdzimy ile, ilu mamy radnych obecnych 

już w tej chwili, dobrze? Prośba o sprawdzenie kworum, jeżeli mamy kworum będziemy 

kontynuować. Czy już mamy wystarczającą liczbę radnych, żeby obrady uznać za 

prawomocne?  

Laura Kaczyńska - Kierownik Biura Sesji Sejmiku 

Na razie 37 osób potwierdziło.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

37, no to prośba do pozostałych, żeby potwierdzali obecność. 

Dorota Stalińska 

Dorota Stalińska mówi, moje jest potwierdzone już tak? Obecność?  

Laura Kaczyńska - Kierownik Biura Sesji Sejmiku 

Tak, pani już jest potwierdzona. 

Dorota Stalińska 

Dobra, dzięki. 

Laura Kaczyńska - Kierownik Biura Sesji Sejmiku 

41 radnych potwierdziło. 

Andrzej Bittel 

Dzień dobry Andrzej Bittel, czy mnie słychać? Chciałem się dowiedzieć.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Słychać, słychać. Proszę państwa no to prośba o potwierdzanie obecności na sesji. 

Kworum już mamy, natomiast dobrze byłoby, żeby też już wszyscy państwo radni tę 

obecność swoją potwierdzili.  

Laura Kaczyńska - Kierownik Biura Sesji Sejmiku 

Wymienić, kto nie potwierdził jeszcze? 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

No można, proszę bardzo.  

Laura Kaczyńska - Kierownik Biura Sesji Sejmiku 

Pani radna Joanna Bala, pan radny Michał Grodzki, pan radny Piotr Kandyba, pan 

radny Milewski, pani radna Wioletta Paprocka-Ślusarska, pan radny Jan Rejczak, pan 
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radny Bartosz Wiśniakowski i pan radny Wojciech Zabłocki. A właśnie potwierdził pan 

Zabłocki. Pan Wiśniakowski też potwierdził.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Proszę państwa, prośba o wyłączenie mikrofonów dobrze? Bo trochę za dużo pogłosu 

mamy. No dobrze to ilu radnych potwierdziło obecność? 

Laura Kaczyńska - Kierownik Biura Sesji Sejmiku 

Czterdziestu sześciu. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

No dobrze, to jeszcze raz prośba o wyłączenie mikrofonów i zaczynamy, dobrze? Czyli 

na podstawie wyników sprawdzania kworum stwierdzam, że w posiedzeniu 

uczestniczy odpowiednia liczba radnych, aby obrady sejmiku uznać za prawomocne. 

Na podstawie § 3 ust. 2 Regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego na 

sekretarza obrad powołuję pana Krzysztofa Strzałkowskiego z Klubu Koalicji 

Obywatelskiej. Proszę państwa protokół z poprzedniego posiedzenia sejmiku, zgodnie 

z § 3 ust. 8 Regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, został wyłożony 

do wglądu pan i panów radnych. Do protokołu nie zgłoszono uwag na podstawie § 3 

ust. 9 protokół został podpisany. Proszę państwa porządek obrad został państwu... 

Michał Góras 

Panie Przewodniczący, Michał Góras. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Tak. 

Michał Góras 

Mam pytanie, gdzie został wyłożony protokół? 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Protokół jest wykładany na Placu Bankowym.  

Michał Góras 

Dziękuję bardzo. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Proszę państwa przechodzimy do pkt 2. Porządek obrad został państwu dostarczony. 

Ja mam jeszcze taką prośbę tutaj pani radna Joanna Bala, pan radny Michał Grodzki, 

pan radny Mirosław Milewski i pani radna Wioletta Paprocka-Ślusarska, dobrze, 

prośba o potwierdzenie kworum, bo czterech osób jeszcze nie mamy, jeżeli chodzi o 
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potwierdzenie kworum. Proszę państwa czy są propozycje zmian w porządku obrad? 

Wpłynął projekt uchwały, jeden, przysłany przez zarząd. To jest projekt w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej miastu Jasło na usuwanie skutków klęski żywiołowej w 

miejskiej infrastrukturze drogowej. Jak państwo wiecie ten rejon Polski został 

niedawno dotknięty skutkami nawalnych opadów. I stąd także inicjatywa zarządu w 

sprawie udzielenia pomocy miastu Jasło. I to jest jeden punkt, który czy też jeden 

projekt uchwały, który mamy ewentualnie do wprowadzenia do porządku obrad. Czy 

jakieś inne propozycje zmian w porządku obrad państwo radni mają? Proszę państwa, 

jeżeli nie to proponowałbym państwu, żebyśmy ten punkt przegłosowali, 

wprowadzenie tego punktu jako pkt. 14 do porządku obrad. Czyli to był by punkt, po 

tych projektach uchwał, które mamy w tej chwili porządku w porządku obrad tak, żeby 

ich kolejności nie zmieniać. Czyli proponowałbym państwu wprowadzenie punktu 14, 

czyli projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej miastu Jasło na 

usuwanie skutków klęski żywiołowej w miejskiej infrastrukturze drogowej, to jest druk 

nr 405. Czy ktoś z państwa radnych ma jakąś inną propozycję? Proszę państwa, jeżeli 

nie, kto z państwa radnych jest za zmianą porządku obrad polegającą na 

wprowadzeniu pkt 14 - projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

miastu Jasło na usuwanie skutków klęski żywiołowej w miejskiej infrastrukturze 

drogowej, druk nr 405? Kto jest przeciw?  

Dorota Stalińska 

Przepraszam ja jestem za, ale uciekł mi, uciekło mi z tabletu całe głosowanie, więc 

muszę to coś tu pokombinować znowu.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Laura Kaczyńska - Kierownik Biura Sesji Sejmiku 

Proszę przycisnąć z lewej strony głosowanie.  

Dorota Stalińska 

No, ale na razie mi to uciekło wszystko.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Ewentualnie na dole na tablecie też jest głosowanie.  

Dorota Stalińska 

Nie mam tego głosowania. O Jezus Maria zwariuję z tym. Znowu mam na całą stronę, 

może zadzwoni do mnie ten pan.  
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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

No dobrze proszę państwa to ja dziękuję bardzo. Za zmianą porządku obrad 

polegającą na wprowadzeniu pkt 14: projekt uchwały w sprawie udzielania pomocy 

finansowej miastu Jasło na usuwanie skutków klęski żywiołowej w miejskiej 

infrastrukturze drogowej, druk nr 405 głosowało 45 radnych, nikt nie był przeciw, 1 

radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że sejmik przyjął zmianę porządku obrad. 

Przechodzimy zatem do punktu trzeciego, o zabranie głosu proszę pana radnego 

Adama Orlińskiego.  

Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. 

Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów, o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego na lata 

2020-2038. Przewodniczący sejmiku na podstawie § 11 ust. 1 Regulaminu obrad 

Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji 

Budżetu i Finansów celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 

sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały, wraz z autopoprawką 

nr 1 i autopoprawką nr 2 Zarządu Województwa Mazowieckiego, na posiedzeniu w 

dniu 7 lipca 2020 roku, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zmieniającej 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego 

na lata 2020-2038, z druku nr 396, wraz z autopoprawkami Zarządu Województwa 

Mazowieckiego.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 

wnioskodawcy projektu uchwały? Proszę państwa, nikt? Proszę państwa, skoro nikt 

nie ma pytań, przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 396 wraz z autopoprawkami. Kto jest przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Proszę jeszcze pan radny Jan Rejczak i pan radny Stefan 

Traczyk. No dobrze, dziękuję bardzo. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 28 

radnych, nikt nie był przeciw, 19 radnych wstrzymało odgłosu. Stwierdzam, że Sejmik 

Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego na lata 2020-2038, 

druk nr 396, wraz z autopoprawkami. Przechodzimy do pkt. 4. O zabranie głosu 

ponownie proszę pana radnego Adama Orlińskiego.  
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Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. 

Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie uchwały budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2020 rok. 

Przewodniczący sejmiku, na podstawie § 11 ust. 1 Regulaminu obrad Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu 

i Finansów, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. 

Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały, wraz z autopoprawką nr 1 i 

autopoprawką nr 2 Zarządu Województwa Mazowieckiego, na posiedzeniu w dniu 7 

lipca 2020 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwały 

budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2020 rok, z druku nr 397 wraz z 

autopoprawkami Zarządu Województwa Mazowieckiego.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub 

wnioskodawcy projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z 

państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 397 wraz z 

autopoprawkami? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Proszę bardzo, 

jeszcze pan radny Konrad Rytel i pan radny Krzysztof Strzałkowski. Dziękuję. Za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 26 radnych, nikt nie był przeciw, 21 radnych 

wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 

uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Województwa 

Mazowieckiego na 2020 rok, druk nr 397, wraz z autopoprawkami. Przechodzimy do 

pkt. 5. O zabranie głosu proszę panią radną Jadwigę Zakrzewską.  

Jadwiga Zakrzewska 

Dzień dobry. Sprawozdanie Komisji Kultury i Dziedzictwa Narodowego o projekcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie stypendium wojewódzkich dla studentów 

uczelni artystycznych zajmujących się twórczością artystyczną. Sejmik na podstawie 

§ 10 ust. 4 Regulaminu obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował 

powyższy projekt uchwały do Komisji Kultury i Dziedzictwa Narodowego celem 

kontynuacji pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja zaopiniowała 

pozytywnie wyżej wymieniony projekt uchwały, z druku nr 392. Po jego rozpatrzeniu w 

dniu 6 lipca, w dniu wczorajszym obradowaliśmy, 2020 roku wraz z autopoprawką 

Zarządu Województwa Mazowieckiego zgłoszoną na posiedzeniu komisji, dotyczącą 
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wprowadzenia właściwej numeracji rozdziału w regulaminie przyjmowania stypendiów 

wojewódzkich dla studentów uczelni artystycznych, zajmujących się twórczością 

artystyczną, upowszechnianiem kultury oraz opieką nad zabytkami, załącznik do 

projektu uchwały. W związku z tym jednocześnie komisja rozpatrzyła następujące 

poprawki. Dwie poprawki były zgłoszone przez państwa radych, pana Michała Górasa, 

poprawka radnego Michała Górasa nr 130108.P.20,  załącznik nr 1. Niestety poprawka 

została rozpatrzona negatywnie. Druga poprawka pani Doroty Stalińskiej nr 

129120.P.20, załącznik nr 2, otrzymała pozytywną opinię. To wszystko. Dziękuję.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Pani Przewodnicząca, ja mam prośbę taką, czy mogłaby pani na chwilę wyłączyć 

kamerę i jeszcze dokończyć sprawozdanie, bo ono było prawie niesłyszalne od tego 

punktu. 

Jadwiga Zakrzewska 

Pan Rejczak mi się tutaj włączył, a nie pan, Panie Przewodniczący, nie wiem co się 

stało. To ja teraz czytam ostatnie zdanie, tak? Rozumiem. Jednocześnie komisja 

rozpatrzyła następujące poprawki zgłoszone przez radnych w trakcie pierwszego 

czytania. Poprawkę radnego Michała Górasa nr 130108.P.20 załącznik nr 1, 

rozpatrzyła negatywnie. Następną poprawkę pani Doroty Stalińskiej nr 129120.P.20, 

załącznik nr 2, otrzymała pozytywną opinię. Dziękuję.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawczyni lub 

wnioskodawcy projektu uchwały? Proszę państwa skoro nie, przystępujemy do 

głosowania. W pierwszej kolejności przegłosujemy zgłoszone zgłoszone poprawki. 

Przystępujemy do głosowania poprawki zgłoszonej przez radnego Michała Górasa, 

negatywna opinia komisji, w brzmieniu: w związku z procedowaniem projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie stypendiów wojewódzkich dla studentów uczelni 

artystycznych zajmujących się twórczością artystyczną, upowszechnianiem kultury 

oraz opieką nad zabytkami, zgłaszam wniosek, by w projekcie załącznika, w 

regulaminie przyznawania stypendiów wojewódzkich dla studentów uczelni 

artystycznych zajmujący się twórczością upowszechnianiem kultury oraz opieką nad 

zabytkami, wprowadzić zmianę polegającą na tym, by w skład komisji do spraw 

stypendiów wojewódzkich wchodziło 3 przedstawicieli Komisji Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego Sejmiku Województwa Mazowieckiego. Kto z państwa radnych jest za 
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przyjęciem poprawki radnego Michała Górasa? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 

głosu? Dziękuję. Za przyjęciem poprawki głosowało 28 radnych, 20 było przeciw, 2 

radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego poprawkę przyjął. Przystępujemy do głosowania poprawki zgłoszonej 

przez radną Dorotę Stalińską, pozytywna opinia komisji, w brzmieniu: w treści 

regulaminu, stanowiącego załącznik do wyżej wymienionego projektu uchwały § 15 

ust. 2 pkt 3 zwiększyć do 4 liczbę przedstawicieli środowisk twórczych i artystycznych, 

zasiadających w komisji do spraw stypendium wojewódzkich. Jednocześnie, w 

konsekwencji poprawki, zwiększy się liczba członków całej komisji. Kto z państwa 

radnych jest za przyjęciem poprawki radnej Doroty Stalińskiej? Kto jest przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem poprawki głosowało 26 radnych, 

przeciw było 22, 2 radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik 

Województwa Mazowieckiego poprawkę przyjął. Proszę państwa przystępujemy do 

głosowania całego projektu uchwały wraz z poprawkami przyjętymi i autopoprawką. 

Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 392 wraz z 

poprawkami i autopoprawką? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 49 radnych, nikt nie był przeciw, 1 radny 

wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 

uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie stypendiów wojewódzkich dla studentów 

uczelni artystycznych zajmujących się twórczością artystyczną, upowszechnianiem 

kultury oraz opieką nad zabytkami, druk nr 392, wraz z poprawkami i autopoprawką. 

Przechodzimy do pkt 6. O zabranie głosu proszę panią radną Urszulę Kierzkowską. 

Urszula Kierzkowska 

Panie Przewodniczący, Szanowni Radni. Chciałam przedstawić sprawozdanie Komisji 

Prawa, Samorządu, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej miastom/gminom na zakup samochodów ratowniczo-gaśniczych 

dla jednostek OSP. Przewodniczący Sejmiku na podstawie § 10 ust. 1 Regulaminu 

obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do 

komisji Prawa, Samorządu, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w celu 

przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po 

rozpatrzeniu tego projektu uchwały, na posiedzeniu w dniu 7 lipca 2020 roku, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
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miastom/gminom na zakup samochodów ratowniczo-gaśniczych dla jednostek OSP, z 

druku 395. Dziękuję.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawczyni lub 

wnioskodawcy projektu uchwały? Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania. Kto z 

państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 395? Kto jest przeciw? 

Kto wstrzymał od głosu? Jeszcze pani... Dziękuję bardzo. Za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 49 radnych, nikt nie był przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej miastom/gminom na zakup samochodów ratowniczo-

gaśniczych dla jednostek OSP, druk nr 395. Przechodzimy do pkt. 7. O zabranie głosu 

proszę panią marszałek Elżbietę Lanc.  

Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Przedstawiam projekt uchwały 

Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie regulaminu przyznawania i 

przekazywania stypendiów dla uczniów szkół prowadzących kształcenie zawodowe w 

województwie mazowieckim w roku szkolnym 2020/2021. W ramach projektu 

"Mazowsze - stypendia dla uczniów szkół zawodowych". W § 1 ustala się Regulamin 

przyznawania i przekazywania stypendiów dla uczniów szkół prowadzących 

kształcenie zawodowe w Województwie Mazowieckim w roku szkolnym 2020/2021 w 

ramach projektu „Mazowsze – stypendia dla uczniów szkół zawodowych”, 

realizowanego w ramach Poddziałania 10.3.2 Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020, w brzmieniu określonym w 

załączniku do uchwały. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Województwa 

Mazowieckiego. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego. Od roku 2015 Samorząd 

Województwa Mazowieckiego realizuje program projekty stypendialne dla uczniów 

szkół zawodowych. Do tej pory otrzymali oni stypendia na łączną kwotę ponad 

13 000 000 zł. Na lata 2020/2021 planowana jest kolejna edycja projektu "Mazowsze 

- stypendia dla uczniów szkół zawodowych". Projekt skierowany jest do uczniów 

szczególnie uzdolnionych z przedmiotów ogólnych i zawodowych, którzy w roku 

szkolnym 2020/21 będą uczniami szkół prowadzących kształcenie zawodowe na 

Mazowszu. W ramach wymagań edukacyjnych brane będą pod uwagę 
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ponadprzeciętne wyniki w nauce, a dodatkowo premiowane będą osiągnięcia za 

zdobycie tytułu laureata lub finalisty w olimpiadach i konkursach. W ramach programu 

stypendialnego planuje się przyznać 519 stypendium o wartości powyżej 4 000 200 

złotych. I takie stypendium wyniesie około 5000 zł. Zmiany w regulaminie, w stosunku 

do lat ubiegłych, dotyczą przede wszystkim liczby uczniów to jest 519 stypendystów. 

W związku z rezygnacją 1 stypendysty z piątej edycji projektu. Kryteria oceny wniosku: 

finaliści i laureaci olimpiad, turniejów, konkursów, ujednolicenie punktów, ze względu 

na COVID19 MEN wydało rozporządzenie zmieniające zasady organizowania 

olimpiad szkolnych z trzystopniowych na dwustopniowe i na tej podstawie od 26 marca 

bieżącego roku nie wyłania się laureatów. To samo rozporządzenie ma zastosowanie 

do innych turniejów szkolnych i konkursów. Skrócenie terminu nadsyłania wniosków o 

ponowne rozpatrzenie sprawy z 7 na 5 dni roboczych, zmiana ułatwiająca 

procedowanie konkursowe, wydłużenie terminu pracy komisji stypendialnej o ponowne 

rozpatrzenie sprawy z 5 na 10 dni roboczych, zmiana ułatwiająca procedowanie 

konkursowe. Jeżeli nie będzie uwag państwa, to bardzo proszę o przejście do drugiego 

czytania.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy są, czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie 

projektu uchwały? Proszę bardzo, pan radny Krzysztof Skolimowski.  

Krzysztof Skolimowski 

Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. Ta uchwała jest bardzo ważna, bardzo 

cenna, bo ona wspiera uczniów szkół technicznych. Na poprzedniej sesji 

dyskutowaliśmy o podobnej uchwale odnośnie szkół ogólnokształcących. Natomiast to 

co tutaj warto podnieść, to znowu ten fakt, że tak jak i w poprzedniej uchwale, tej sprzed 

miesiąca, tutaj brakuje powiązania wsparcia nauczyciela dla ucznia z jakąś 

gratyfikacją. Myślę, że tą sprawę, jako Komisja Edukacji, wspólnie załatwimy debatując 

nad wnioskiem Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej, który został zgłoszony na 

poprzedniej sesji. Tak że uważam, że powinniśmy szybko tę uchwałę podjąć, bo jest 

ona bardzo ważna. Dziękuję.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos? Został zgłoszony 

wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik 

wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. 
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Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 398? Kto jest 

przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 50 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie 

regulaminu przyznawania i przekazywania stypendium dla uczniów szkół 

prowadzących kształcenie zawodowe w Województwie Mazowieckim w roku szkolnym 

2020 - 2021 w ramach projektu Mazowsze - stypendia dla uczniów szkół zawodowych 

druk nr 398. Przechodzimy do pkt 8. O zabranie głosu ponownie proszę Panią 

Marszałek Elżbietę Lanc.  

Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Przedstawiam projekt uchwały Sejmiku Województwa Mazowieckiego zmieniającą 

uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej 

na realizację zadań w ramach Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Infrastruktury 

Sportowej Mazowsze 2020. § 1 w uchwale nr 76/20 Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego z dnia 23 czerwca 2020 w sprawie udzielenia przez województwo 

mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach Mazowieckiego 

Instrumentu Wsparcia Infrastruktury Sportowej Mazowsze 2020 wprowadza się 

następujące zmiany. W § 1 ust. 2. otrzymuje brzmienie: pomoc finansowa, o której 

mowa w ust. 1 wynosi łącznie 10 170 000 zł. Załącznik do uchwały otrzymuje 

brzmienie określone w załączniku do niniejszej uchwały. Wykonanie uchwały powierza 

się Zarządowi Województwa Mazowieckiego. W dniu 22 czerwca Sejmik 

Województwa Mazowieckiego podjął decyzję w sprawie przyznania pomocy 

finansowej z budżetu województwa mazowieckiego w ramach tego programu 

Mazowiecki Instrument Wsparcia Infrastruktury Sportowej. W tym samym czasie 

wpłynęła korespondencja od gminy Somianka, której wniosek nie otrzymał 

dofinansowania. Przedmiotem korespondencji była prośba wnioskodawcy kierowana 

do Zarządu Województwa Mazowieckiego dotycząca przyznania pomocy finansowej 

na zadanie pod nazwą remont hali sportowej przy szkole podstawowej w Somiance. 

Wnioskodawca podkreśla, że hala sportowa została oddana do użytku ponad 15 lat 

temu i od tego czasu nie były przeprowadzane żadne remonty. Obiekt jest intensywnie 

użytkowany, a na jego terenie odbywa się szereg imprez i wydarzeń sportowych, a 

przede wszystkim zajęcia sportowe dla uczniów szkoły. Obecny stan techniczny jest 

bardzo zły, co skutkuje zwiększeniem zajęć sportowych. Z uwagi na znaczący spadek 
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dochodów związanych z epidemią COVID 19 gmina Somianka nie jest w stanie 

zarezerwować w budżecie pełnej kwoty na przeprowadzenie remontu. Mając na 

powyższe zachodzi konieczność dokonania zmiany załącznika do uchwały celem 

określenia aktualnej kwoty udzielania udzielenia pomocy finansowej. Ta gmina 

otrzymała w tym projekcie kwotę 100 000 dofinansowania do tego remontu. Jeżeli nie 

będzie uwag ze strony państwa proszę o przejście do drugiego czytania.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projekt 

uchwały? Proszę państwa został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. 

Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego 

czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały z druku nr 401? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 

głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 50 radnych, nikt nie był 

przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielania przez 

Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach 

Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Infrastruktury Sportowej Mazowsze 2020 druk 

nr 401. Przechodzimy do pkt 9. O zabranie głosu ponownie proszę Panią Marszałek 

Elżbietę Lanc.  

Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni przedstawiam projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom w 

województwie mazowieckim w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na realizację 

zadań własnych tych gmin związanych z organizowaniem i świadczeniem usług 

opiekuńczych w formie teleopieki w roku 2020. W § 1 w uchwale nr 249/19 Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego z dnia 17 grudnia 2019 roku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej gminom w województwie mazowieckim w formie dotacji celowej z 

przeznaczeniem na realizację zadań własnych tych gmin związanych z 

organizowaniem i świadczeniem usług opiekuńczych w formie teleopieki w roku 2020 

wprowadza się następujące zmiany. W § 1 ust. 2 otrzymuje brzmienie: pomocy 

finansowej, o której mowa w ust. 1 udziela się w formie dotacji celowej w łącznej 

wysokości 180 204 zł 47 gr. Załącznik do uchwały otrzymuje brzmienie określone w 

załączniku do niniejszej uchwały. Środki finansowe zaplanowane w budżecie 
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województwa mazowieckiego na rok 2020 zostały przyjęte w postaci uchwały 

budżetowej i zmiany, które teraz proponujemy wynikają w zakresie wynika stąd, że 

całkowita wartość relizowanego programu, a tym samym zmniejszenie przyznanej 

kwoty dotacji celowej związane jest z tym, że 22 gminy zgłosiły kwoty mniejsze do 

realizacji w związku z tym, że oczywiście problemy były związane z Covidem. W 

wyniku wyżej wymienionych zmian należało zmniejszyć ten program do kwoty 

175 261 zł 47 gr, ale w między czasie pojawił się wniosek wójta gminy Izabelin z dnia 

22 kwietnia. Wniosek związany z potrzebą dofinansowania tego typu projektów, 

projektu usług teleopieki. W związku z tym dla tej gminy przewidziana jest kwota 

4943 zł. Tak więc łączna kwota pomocy finansowej udzielonej na realizację tego 

programu, łącznie 28 gmin jest w programie, niektóre z gmin prosiły o zmniejszenie 

tych kwot, dołożyliśmy te środki finansowe dla gminy Izabelin stąd jest potrzeba 

zamknięcia tego programu kwotą 180 204 zł 47 gr zgodnie z tabelą stanowiącą 

załącznik nr 2 do informacji. Jeżeli nie będzie uwag ze strony radnych proszę o 

przejście do drugiego czytania.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 

uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę 

sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 403? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 49 radnych, nikt nie był przeciw, 

nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 

podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom 

w województwie mazowieckim w formie dotacji celowej z przeznaczaniem na 

realizację zadań własnych tych gmin związanych z organizowaniem i świadczeniem 

usług opiekuńczych w formie teleopieki w 2020 roku druk nr 403. Przechodzimy do pkt 

10. O zabranie głosu proszę panią marszałek Ewę Orzełowską.  

Janina Ewa Orzełowska - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, Panowie i Panie Radne przedstawiam uchwałę dotyczącą 

udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań 

w ramach programu Mazowiecki Instrument Wsparcia Ochrony Powietrza. Szanowni 

Państwo jak państwo pamiętacie mieliśmy w budżecie 10 000 000 zł 



 

14 

 

zarezerwowanych właśnie na ten instrument. Wniosków wpłynęło 387 na około 31 

prawie 32 000 000 zł. I by było tak, że część osób, to znaczy część gmin nie dostałaby 

dofinansowania w związku z tym na poprzednim sejmiku dołożyliśmy 16 000 000 zł, i 

dzisiaj przedstawiam państwu listę, że wszyscy dostają dofinansowanie, wszystkie 

gminy, które złożyły wnioski, a jeżeli gmina złożyła 2 wnioski to wybierała sobie 

priorytetowy wniosek i wszystkie te wnioski, przynajmniej każda gmina dostała po 1 

wniosku dofinansowania i też Panie Przewodniczący proszę o dwa czytania.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 

uchwały? Proszę bardzo pan radny Stefan Traczyk. 

Stefan Traczyk 

Proszę państwa powiem szczerze, że tutaj pani marszałek mówiła o tym, że no 

wszyscy beneficjenci dostali jak chociaż po 1 wniosku, natomiast jak popatrzy się na 

tę listę beneficjentów przypomnę, że to jest 267 gmin, a lista rezerwowa obejmuje 104 

gminy, a natomiast jak się wczytać w tę punktację no to beneficjenci, ci którzy dostali 

pieniądze od nas to znaczy, jeżeli przyjmiemy tą uchwałę, chociaż ja będę głosował 

za, bo widzę, że też moja macierzysta gmina gdzie, gdzie byłem wójtem, też na tej 

liście tak nawiasem mówiąc, to oczywiście zagłosuję za, natomiast jest, mam wielką 

pretensję, że nie było komisji na ten temat. Jakiejś Komisji Ochrony Środowiska, no 

bo tutaj punktacja dla tych beneficjentów od 180 punktów do 95 lista rezerwowa 

obejmuje i gminy, które mają punktację od 170 do 80 punktów. Naprawdę tutaj to jest 

naprawdę duża liczba tych samorządów i zawsze jest dobrze, jakie takie rzeczy są 

przedmiotem obrad komisji, wtedy możemy na pewne rzeczy podyskutować, a raz, a 

dwa że też chciałbym zwrócić państwu uwagę, że pracujemy na podstawie uchwały 

antysmogowej z 2017 roku, czyli z poprzedniej kadencji, a i też no są nowi radni, są 

nowi członkowie Komisji Ochrony Środowiska i dobrze by było żeby, żeby takie rzeczy 

były przedmiotem obrad komisji. No ja tak odniosłem w momencie oczywiście 

wrażenie, że tak jakby zarząd się bał, żeby nie dawać na komisję jakoś, żeby ktoś tam 

komisji ochrony środowiska żeby, żeby jakieś może nie było dyskusji albo wyciągania 

jakichś spraw. Ale oczywiście, to moje takie wrażenie, natomiast no ja chciałbym, żeby 

w przyszłości tego typu rzeczy były jednak przedmiotem obrad komisji. Dziękuję 

bardzo.  

Janina Ewa Orzełowska - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 
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Szanowny panie radny. Wszystkie gminy które... 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo proszę pan radny Michał Góras.  

Michał Góras 

Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku mam pytanie do Pani Marszałek proszę o 

wytłumaczenie jak to jest zgodne z regulaminem, że gminy, które uzyskały 105 

punktów w ocenie końcowej nie uzyskały dotacji, te wnioski, natomiast wnioski, które 

otrzymały 85 punktów uzyskały. Proszę bardzo o przedstawienie tej logiki. Pani 

Marszałek o tym, mówiła, że wszystkie gminy, które złożyły 2 wnioski otrzymały, ale 

czy na liście rezerwowej znajdują się te gminy, które nie uzyskały, które nie uzyskały 

dotacji nawet na tej pierwszej liście. Więc jakie było kryterium. Czy tylko i wyłącznie to 

pierwszy wniosek uzyskiwał wsparcie, a jeśli nie to bardzo proszę czy ten czy ta lista 

rezerwowa jest zgodna z przyjętym regulaminem do tego projektu, bo ten projekt jest 

rzeczywiście ważny dla wszystkich samorządów Mazowsza. Dziękuję.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję, proszę bardzo, Pani Marszałek Ewa Orzełowska.  

Janina Ewa Orzełowska - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Szanowni panowie radni wszystkie gminy, które złożyły wnioski dostały 

dofinansowanie. Część gmin, bo było w regulaminie takie prawo, że może złożyć 2 

wnioski i część gmin złożyła po 2 wnioski, ale określając piorytet każdego z wniosku i 

jeżeli gmina określiła, że dla gminy priorytetowym wnioskiem jest dany wniosek to 

wtedy on znalazł się na liście podstawowej. Każda gmina, która złożyła wniosek 

dostała dofinansowanie. Na liście rezerwowej są podwójne wnioski, czyli jeżeli jest na 

liście rezerwowej to znaczy, że na podstawowej ta gmina również ma wniosek, który 

dostał priorytet pierwszy. A to są te wnioski, które były jakby rezerwowo złożone 

poprzez poszczególne gminy. Dlatego też to o co pytał pan radny Góras część 

wniosków uzyskała wyższe noty, dlatego że ten wniosek, który był priorytetowy znalazł 

się na liście podstawowej, a ten drugi wniosek, pomimo tego że był dość wysoko 

oceniony, znalazł się na liście rezerwowej. Chodziło o to, żeby każda gmina dostała 

dofinansowanie. I decyzja była taka, że 1 gmina i 1 wniosek.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie 

projektu uchwały? Proszę państwa został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego 
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czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam iż, sejmik wyraził zgodę na przejście do 

drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest 

za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 399? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się 

od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 49 radnych, nikt nie był 

przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo 

Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach programu Mazowiecki 

Instrument Wsparcia Ochrony Powietrza Mazowsze 2020 druk nr 399. Przechodzimy 

do pkt 11. O zabranie głosu ponownie proszę Panią Marszałek Ewę Orzełowską. Czy 

Pani Marszałek nas słyszy?  

Janina Ewa Orzełowska - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni przedstawiam uchwałę w sprawie 

udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej w ramach 

Mazowieckiego Instrumentu Aktywizacji Działkowców. Wniosków wpłynęło na 

mniejszą kwotę niż mamy dofinansowanie, czyli wszystkie wnioski, które spełniły 

wymogi formalne zostają dofinansowanie. Też proszę o dwa czytania.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 

uchwały? Proszę pan radny Stefan Traczyk.  

Stefan Traczyk 

Proszę państwa ja myślę, że pozwoli czy słychać mnie? 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Słychać, słychać tak proszę bardzo... 

Stefan Traczyk 

Pozwoliłem sobie zabrać głos w tym punkcie, bo myślę, że sprawa działkowców to 

zawsze, zawsze wzbudza emocje i to jest przeważnie dotyczy to ludzi którzy, którzy 

mają troszeczkę więcej czasu, a i działkowców, którzy spędzają wiele czasu na 

działkach, na świeżym powietrzu. No ja jako leśnik pozwolę sobie też w tym punkcie 

też zawrzeć kilka swoich uwag. Tu Pani Marszałek słusznie powiedziała, że wszyscy 

beneficjenci dostali, natomiast moje pytanie jest takie czy bo, bo tak naprawdę czy nie 

było jakiś, jakiś wniosków czy też jakiś projektów, jeżeli chodzi o utworzenie nowych, 

czy tam zapytań, o tworzenie nowych ogródków działkowych. Oczywiście tutaj, jeżeli 

się przeczyta uzasadnienie tej naszej uchwały, tego naszego projektu uchwały to 
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powiem, że to jest tak bardzo fajnie napisane, że przygotowany projekt, przygotowano 

projekt listy beneficjentów obejmujący 78 zadań, zgłoszonych przez 25 gmin. 

Natomiast jak się te przeanalizuje te gminy, które zgłosiły to nagle się okazuje, że 

Warszawa dostaje 27 projektów z tych 78 no i oczywiście może to jest powinno być 

pytanie czy jest gdzieś na komisji, ale no np. moje moje takie zapytanie jest jak np. 

miasto stołeczne Warszawa zarządzane przez Rafała Trzaskowskiego jak sobie, jak 

sobie radzi z tym jest sprawą działkowców. No bo wiem że, że przynajmniej pani Hania, 

pani prezydent Hanna Gronkiewicz-Waltz no to niespecjalnie traktowała działkowców 

no i chciałbym się, też właśnie mówię, taka jest uwaga się nasuwa że, że tutaj nagle 

się pojawia 27 zadań, które są inwestowane, w których refinansowane przez urząd 

marszałkowski, a nie ma tutaj nic żadnych uwag, jeżeli chodzi o to w jaki sposób to 

miasto stołeczne Warszawa się w takie, tego typu zadania angażuje. Dziękuję bardzo.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Proszę pan radny Krzysztof Skolimowski.  

Krzysztof Skolimowski 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Odpowiadając panu radnemu 

Traczykowi na jego pytanie Warszawa bardzo dobrze współpracuje z ogrodami 

działkowymi. Na terenie Warszawy mamy szereg ogrodów działkowych ja powiem, że 

na terenie 1 dzielnicy jest około 7 ogrodów działkowych. W związku z tym jeśli pan to 

pomnoży przez ilość dzielnic to zobaczy pan, że te ilości w Warszawie są bardzo duże. 

Ale trzeba pamiętać o tym, że Warszawa to jest duże miasto, to jest blisko 2 000 000 

ludności, w związku z tym panie radny proszę się nie dziwić temu, że w Warszawie są 

ogrody działkowe. A pan tutaj mówił o pani prezydent Hanny Gronkiewicz-Waltz. Ja 

mogę powiedzieć o panu prezydencie Rafale Trzaskowskim, który bardzo dba o 

działkowców, współpracuje z nimi i myślę, że ten model, żeby ludzie starsi mogli na 

działkach spędzić czas jest modelem bardzo pożądanym i proszę się nie dziwić temu, 

że właśnie szczególnie w takich miastach jak Warszawa te ogrody działkowe są bardzo 

potrzebne, pożądane i no też zasługują na wsparcie. Pamiętajmy, że to mieszkańcy 

Warszawy też płacą swoje podatki na rzecz Mazowsza i też im się coś z tego budżetu 

mazowieckiego należy. Dziękuję bardzo.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję proszę pan radny Jakub Kowalski.  
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Jakub Kowalski 

Halo, halo słychać mnie? 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Tak, chyba że tylko bliżej mikrofonu. 

Jakub Kowalski 

Pan radny Artur Czapliński zadzwonił do mnie informując, że w poprzednim 

głosowaniu jego głos został policzony niezgodnie z tym co chciał kliknąć, jak chciał 

zagłosować. Będzie składał prośbę pisemną o jakby sprostowanie i oto, żeby uznać 

jego głos "za". Zostałem zobowiązany przez Artura Czaplińskiego żeby to państwu 

przekazać, co nie mniejszym czynię, dziękuję.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Ja proszę państwa też sobie tutaj udzielę głosu, zgłosiłem się także 

do dyskusji. Proszę państwa, jeżeli chodzi o ogródki działkowe to chciałem tutaj 

odnieść się do wypowiedzi pana radnego Traczyka. Te ogródki na terenie miasta 

stołecznego Warszawy funkcjonują w wielu dzielnicach, tak jak to zresztą mówił pan 

radny Krzysztof Skolimowski, funkcjonują dobrze. Ja tutaj nie widzę żadnego powodu, 

żebyśmy mieli w ogóle poddawać w wątpliwość, tak jak to pan radny zrobił, zasadność 

wspierania tych ogrodów działkowych na terenie Warszawy. One są zresztą także 

wspierane przez miasto stołeczne Warszawa, a jeżeli chodzi o jeszcze o wypowiedź 

pana radnego Krzysztofa Skolimowskiego wydają mi się panie radny, że to już, że te 

ogrody działkowe są tak naprawdę ogrodami działkowymi dla wszystkich niezależnie 

od wieku. One są popularne i wśród osób starszych i wśród osób młodych. Tam także 

spędza czas sporo dzieci, powstają tam place dla nich także place zabaw, więc to jest 

myślę bardzo dobra forma wypoczynku, takiego aktywnego wypoczynku, która zyskuje 

na popularności w tych naszych współczesnych czasach, także zagrożeń 

epidemiologicznych i myślę że, że jest warta wspierania i przez samorząd 

województwa i na pewno przez samorząd miasta stołecznego Warszawy. A jeżeli 

chodzi proszę państwa o samą tę listę, tę listę wniosków no to te proponowane przez 

zarząd wnioski, które przydzielają dotacje na terenie miasta stołecznego Warszawy 

27, tak jak mówi pan radny, to jest 34 % wszystkich wniosków czyli, czyli tak naprawdę 

mamy proporcję adekwatną do liczby ludności województwa zamieszkującej na terenie 

Warszawy, a mam nadzieję, że w przyszłości tych wniosków, jeżeli będzie taka 

możliwość, z terenu miasta stołecznego Warszawy województwo będzie wspierało 
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również więcej. Czy ktoś z państwa radnych chciałby jeszcze zabrać głos w tym 

punkcie?  

Janina Ewa Orzełowska - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Ja bardzo proszę jeszcze jedno zdanie.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Pani radna Ewa Orzełowska.  

Janina Ewa Orzełowska - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Szanowni Państwo ja chciałam przypomnieć, że w tym instrumencie część dokłada 

gmina albo miasto i to nie jest tak, że to jest tylko dofinansowanie z naszej strony i 

ogródki działkowe, ale również jest tak stworzony instrument, że część działkowcy 

część urząd gminy albo miasta i część samorządów województwa. I przyznaję 

szczerze, że trochę jestem zaskoczona tą dyskusją na temat tego, a że 27 wniosków 

z Warszawy, bo prawda jest taka, że na terenie Warszawy jest najwięcej, ogródków 

działkowych. To jest jedna rzecz, a drugą rzeczą, która mi się nasuwa po tej dyskusji 

Szanowni Państwo no my nie mamy wpływu na to czy działkowcy złożą wnioski, czy 

nie złożą. Oczywiście rozpatrujemy te wnioski, które zostały do nas złożone i te 

wnioski, które zostały i przeszły ocenę formalną wszystkie dostały dofinansowanie. 

Więc ja bardzo proszę, żebyśmy przegłosowali to w dwóch czytaniach, dlatego że 

działkowcy czekają na te środki, a te środki są dla nich bardzo ważne. Dziękuję bardzo.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję, proszę pan radny Wojciech Zabłocki.  

Wojciech Zabłocki 

Słychać mnie? 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Tak słychać. Proszę bardzo. 

Wojciech Zabłocki 

Super, więc, padło tutaj stwierdzenie odnośnie sytuacji w mieście stołecznym 

Warszawa dotyczącym działkowców, natomiast należy się pewne sprostowanie w 

uznaniu dla tej grupy i powiedzenie pewnych faktów. Ja przypomnę, że Polski Związek 

Działkowców Okręg Mazowiecki zwracał się wielokrotnie do władz Warszawy o 

chociażby uregulowanie stanu prawnego ich ogrodów. I na 152 istniejące tylko 19 taki 

stan prawny ma uregulowany i od lat czekają na to, żeby tę sytuację rozwiązać a to 
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jest 40 000 działkowców, więc duża grupa. Przypomnę również, że działkowcy 

występowali, jako związek, z wnioskami do urzędów dzielnic z inicjatywami mającymi 

na celu uzyskanie wsparcia finansowego w formie dotacji, również większość tego nie 

otrzymywali, na co się skarżyli również do prezydenta obecnego miasta. Skarżyli się 

na wzrost kosztów opłat za wywóz odpadów komunalnych i nieunormowany problem 

wywozu odpadów zielonych. Również tutaj nie uzyskali wsparcia, więc to jest temat 

trochę zbaczający z tego, który podjęliśmy natomiast stwierdzenia, które padły, 

wypowiedzi przedmówców, wymagały sprostowania w tym zakresie i też chciałbym, 

aby to się znalazło w protokole. Dziękuję bardzo.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Proszę bardzo pan radny Artur Czapliński.  

Artur Czapliński 

Dzień dobry, przepraszam czy mnie słychać?  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Tak słychać panie radny.  

Artur Czapliński 

Dzień dobry Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo bardzo dziękuję panu 

ministrowi Kowalskiemu za to, że się upomniał za mną jeszcze sam się chcę 

upomnieć, że w poprzedniej, w poprzednim głosowaniu nie wiem jak to jest zapisane 

w protokole o świeżym powietrzu chciałbym, żeby mnie dopisano że głosowałem za. 

Nie wiem czy te problemy techniczne mi umożliwiły głosowanie czy nie a obecnie tutaj 

a propos tego punktu, który teraz obradujemy to chciałbym tylko powiedzieć, że 

program jest potrzebny dla tych działkowców i nie ma się tutaj co przerzucać słomą z 

1 na 2 stronę. Złożyły te ogrody, które chciały czy 27 z Warszawy czy 7 z Żyrardowa, 

program jest potrzebny i ważny i wszyscy głosują za i tutaj nie ma żadnego konfliktu. 

A to co mówili pan radny Wojciech Zabłocki oczywiście jest kwestia ważna i potrzebna 

i trzeba to wyjaśnić, iść na rękę działkowcom, dziękuję.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję, proszę pan radny Krzysztof Skolimowski.  

Krzysztof Skolimowski 

Znaczy ja się zgadzam z tym, że sprawy w ogóle gruntów w Warszawie, regulowania 

tych rzeczy, nie są sprawami łatwymi i tutaj to dotyczy także terenów ogrodów 

działkowych, natomiast to jest jedna rzecz. Natomiast druga rzecz, inna inne są 
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uprawnienia prezydenta miasta stołecznego Warszawy, inne uprawnienia burmistrzów 

dzielnic. Pamiętajmy o tym, że w Warszawie burmistrz dzielnicy to jest tylko burmistrz 

jednostki pomocniczej, natomiast gminą jest miasto i to ono ma gro spraw w swoim 

ręku i warto, żebyśmy też o tym mówili, bo my jako władze samorządowe dzielnic też 

staramy się wspierać w miarę naszych uprawnień i możliwości ogrody działkowe. 

Dziękuję.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Czy jeszcze ktoś z państwa radnych w sprawie projektu uchwały chciałby 

zabrać głos? Proszę państwa został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego 

czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do 

drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest 

za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 400? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się 

od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 50 radnych, nikt nie był 

przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo 

Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach Mazowieckiego 

Instrumentu Aktywizacji Działkowców Mazowsze 2020 druk nr 400. Przechodzimy do 

pkt 12. O zabranie głosu proszę panią marszałek Ewę Orzełowską. Pani marszałek.  

Janina Ewa Orzełowska - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni przedstawiam uchwałę w sprawie 

udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej na wsparcie 

Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Systemu Monitoringu Suszy Rolniczej 

Mazowsze 2020. Szanowni Państwo wpłynęło 16 wniosków, państwo w materiałach 

macie, wpłynęło 16 wniosków, ale później doszedł jeszcze 1 wniosek, który został 

złożony po terminie, ale niemniej jednak beneficjent twierdzi, że złożył w terminie, więc 

sprawa jest wyjaśniona, ale wygląda na to, że złożył w terminie tylko niestety poczta 

nie dostarczyła w terminie, stąd też zgłaszam też autopoprawkę do tego materiału, 

żeby na liście było 17 beneficjentów i wszyscy, którzy złożyli dostają dofinansowania i 

też proszę o dwa czytania.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 

uchwały? Proszę bardzo, pan radny Stefan Traczyk.  
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Stefan Traczyk 

Też może techniczna uwaga, bo chodzi o to, że w autopoprawce my mamy tutaj 

oczywiście poprawione treść uchwały, natomiast nie mamy poprawione uzasadnienie. 

Ja bym prosił, żeby ktoś zerknął na to uzasadnienie, bo tutaj się troszeczkę to nie 

zgadza. To tak jak, na początku pani marszałek powiedziała, że najpierw było 16 teraz 

jest 17, czyli mamy 17 pozycji i to jest tutaj w uzasadnieniu powinno być napisane a 

tutaj mamy 16 i też jest tutaj użyte słowo 15 zadań w uzasadnieniu. I oczywiście też 

jest kwota też do poprawki, a tego nie mamy w autopoprawce. Ja nie wiem, myślę że 

to dobrze by było mogło, że bo ja rozumiem możliwie, że ktoś na szybko to poprawiał 

i treść uchwały poprawił, a uzasadnienia nie sczytał, natomiast no to wszystko po tej 

autopoprawce, żeby było zgodne i żebyśmy nie musieli za chwilę coś poprawiać, albo 

ktoś no musiałby też dopisywać, albo próbować w jakiś sposób to naprawiać. Więc tak 

ja myślę, że jeżeli pani marszałek tam za pośrednictwem swoich urzędników jeśli 

zerknęła na to uzasadnienie i naniosła odpowiednie poprawki no to myślę że, że 

można, by było to wszystko pozytywnie zaopiniować, pozytywnie zagłosować. 

Dziękuję bardzo.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Pani marszałek przy pani się zechce odnieść? 

Janina Ewa Orzełowska - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Tak, Panie Przewodniczący i Panie Radny w autopoprawce jest wszystko. Jest 

powiedziane, że zwiększamy kwotę i zwiększamy o 1 wniosek beneficjenta. A 

generalnie uzasadnienie jest też opisane w autopoprawce, więc jakoś nie bardzo 

rozumiem, o czym mówi pan radny. Niemniej jednak być może jakiś dokument do pana 

radnego z poprzedniej uchwały doszedł. Autopoprawka wyraźnie mówi, że 

zwiększamy i kwotę, zwiększamy liczbę beneficjentów i też mamy uzasadnienie, że 

powiat Ostrołęcki z siedzibą w Ostrołęce złożył wniosek o przyznanie i tak dalej i tak 

dalej, więc jestem zaskoczona tym głosem, ale oczywiście nie umiem odpowiedzieć 

panu, dlaczego u pana jest inaczej. Dziękuję bardzo.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Ja rozumiem panie radny, że tak naprawdę to jest kwestia też tego 

załącznika tak w autopoprawce załącznik jest także zmieniany i i odpowiada kwocie, 

czyli mamy tak jak rozumiem panią marszałek 1 wniosek więcej w załączniku tym 
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tabelarycznym, czyli zamiast 16 punktów będziemy mieli 17. Czy pan radny takie 

wyjaśnienie pani marszałek.  

Stefan Traczyk 

Panie Przewodniczący, jeżeli mogę  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Tak 

Stefan Traczyk 

Ja czytałem oczywiście autopoprawkę i uzasadnienie do autopoprawki i jak pani 

marszałek sobie to jedno z drugim porówna to mi chodzi o te słowa, że nic nie ma w 

autopoprawce, że się poprawia znaczy czy można się domyślać, że uzasadnienie 

będzie też poprawione, natomiast no jak się tak dokładnie to sczyta to jednak nie ma 

nic o tym, że poprawia się również uzasadnienie. Są tam, w tym uzasadnieniu do 

autopoprawki te treści, które pani przed chwilą powiedziała, ale jak się to wszystko 

jedno z drugim porówna no to nie jest tak do końca, ale oczywiście jeżeli przyjmujemy, 

że poprawiamy uchwałę wraz z uzasadnieniem no to już ok, no już nie będę tutaj dalej 

darł szat, tym bardziej że, żeby nie przedłużać.  

Janina Ewa Orzełowska - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Jeszcze jedno zdanie panie radny przedstawiliśmy uchwałę, w której było 16 

wniosków, bo na dzień przyjmowania tej uchwały mieliśmy 16 wniosków i jakąś tam 

kwotę. W związku z tym, że zgłosiliśmy autopoprawkę to w autopoprawce jest wyraźnie 

powiedziane, że zwiększamy i kwotę i liczbę wniosków. Ja nie mogłam od razu 

zawrzeć w tej uchwale tej autopoprawki i wziąć od razu w uzasadnienie to co jeszcze 

nie było zmienione, bo to w tej chwili decydujemy czy przyjmujemy tę autopoprawkę i 

całą uchwałę z autopoprawką, więc to byłoby nadużycie z mojej strony. Bardzo 

dziękuję.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Proszę pan radny Michał Góras czy też pan już pan radny wycofał 

wniosek o głos?  

Michał Góras 

Wycofałem wniosek panie przewodniczący o głos, pani marszałek zrozumiała, o co 

chodziło radnemu Traczykowi rzeczywiście nie ma spójności między projektem 

uchwały a poprawką. Jak rozumiem wszyscy wiemy w jakim idziemy kierunku i tutaj 
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już mój głos myślę, że pozwolił pan radny Traczyk wytłumaczył pani marszałek czego 

dotyczyła wątpliwość. Dziękuję. 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Proszę państwa przystępujemy zatem, znaczy został zgłoszony 

wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik 

wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. 

Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 402 wraz z 

autopoprawką? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję bardzo. Za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 50 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie 

wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 

uchwałę w sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej 

na realizację zadań w ramach programu Mazowiecki Instrument Wsparcia Systemu 

Monitoringu Suszy Rolniczej Mazowsze 2020 druk nr 402 wraz z autopoprawką. 

Przechodzimy do pkt 13. O zabranie głosu proszę pana marszałka Wiesława 

Raboszuka.  

Wiesław Raboszuk - Wicemarszałek 

Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku przedkładam projekt 

uchwały w sprawie rozstrzygnięcia naboru wniosków o udzielenie dotacji w 2020 roku 

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków położonych na obszarze województwa 

mazowieckiego i przyznania dotacji. Sejmik Województwa Mazowieckiego uchwałą z 

dnia 18 kwietnia 2011 roku przyjął zasady udzielania i rozliczania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków położonych na obszarze województwa mazowieckiego. Na 

podstawie wyżej wymienionej uchwały Zarząd Województwa Mazowieckiego ogłosił 

nabór wniosków o udzielenie dotacji. W terminie naboru złożono 165 wniosków na 

łączną wnioskowaną kwotę dotacji w wysokości ponad 22 000 000 zł. Wnioski, które 

pozytywnie przeszły ocenę formalną zostały poddane ocenie merytorycznej przez 

komisję. W komisji uczestniczyli przedstawiciele delegatur poszczególnych urzędu 

marszałkowskiego, a także radni województwa delegowani przez komisję kultury. Pod 

względem merytorycznym komisja wysoko oceniła złożone wnioski, jednak ze względu 

na to, że łączna wnioskowana kwota dotacji przekroczyła ponad trzykrotnie wysokość 

środków zaplanowanych w budżecie województwa na ten cel zarekomendowano o 
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dofinansowanie ponad 57 % wniosków spełniających kryteria formalne. Dodatkowo 

komisja podjęła decyzję o utworzeniu listy rezerwowej zawierającej wnioski. Komisja 

nie zaproponowała kwot dofinansowania wniosków znajdujących się na liście 

rezerwowej, natomiast zaproponowała tylko, aby te wnioski znalazły się na tej właśnie 

liście rezerwowej. Komisja w sumie zaproponowała udzielenie dotacji 75 podmiotom 

na łączną kwotę 6000 zł, 6 000 000 mln przepraszam złotych podjęła decyzję w 

sprawie wyboru wniosków o udzielenie dotacji na zasadzie konsensusu. Protokół z 

posiedzenia komisji został przedstawiony Zarządowi Województwa Mazowieckiego na 

posiedzeniu w dniu 22 czerwca. Po zapoznaniu się z przedstawioną informacją i 

rekomendacjami komisji zarząd zaproponował udzielenie kolejnych dotacji właśnie dla 

tych wszystkich wniosków, które znalazły się na liście rezerwowej. Tak, aby po prostu 

te wnioski już nie czekały ewentualnie tylko uzyskały dofinansowanie. Stąd właśnie 

zaproponowaliśmy również zmiany już zrealizowane przez sejmik województwa dzisiaj 

o zwiększenie kwoty z 6 000 000 do 6 992 000 tysięcy złotych na ten cel. Środki 

dofinansowania oczywiście są już zapewnione w budżecie. Mogę tylko dodać, że 

wśród tych wszystkich dotacji kościelne osoby prawne uzyskują, jest propozycja, żeby 

uzyskały 68 dotacji, jednostki samorządu terytorialnego 13 dotacji, organizacje 

pozarządowe 4, inne tzw. 3 przedsiębiorcy i 2 przedsiębiorców. W sumie jest to 90 

pozycji na łączną kwotę, tak jak powiedziałem, 6 992 000 zł. Bardzo bym prosił o dwa 

czytania.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 

uchwały? Proszę państwa został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. 

Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego 

czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały z druku nr 404? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 

głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 49 radnych, nikt nie był 

przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie rozstrzygnięcia naboru wniosków o 

udzielenie dotacji w 2020 roku na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na obszarze 

województwa mazowieckiego i przyznania dotacji druk nr 404. Przechodzimy do pkt 

14. O zabranie głosu proszę pana marszałka Adama Struzika.  



 

26 

 

Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego  

Tak Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku otóż w dniach 27 do 29 

czerwca w województwie podkarpackim, a szczególnie w okolicach miasta Jasło, 

doszło do ekstremalnych zjawisk pogodowych, do burzy, deszczów nawalnych, 

wichur. W efekcie doszło do dużych strat materialnych w mieście Jasło, które obliczane 

są na kwotę około 40 000 000 zł. 3 lipca br. pismem do mnie zwrócił się o pomoc 

burmistrz miasta Jasło. My, kierując się, oczywiście tak jak do tej pory, zasadą 

solidarności, samorządności i pomocniczości rozważaliśmy to na posiedzeniu zarządu 

i proponujemy udzielenie pomocy miastu Jasło w wysokości 200 000 zł i też proszę o 

dwa czytania w tej sprawie, gdyż ta pomoc powinna być przekazana jak najszybciej. 

Myślę, że to już mieliśmy ostatnio z tego typu przypadkami do czynienia wcześniej w 

naszym województwie i w województwach innych np. w pomorskim więc takim dobrym 

solidarnym zwyczajem jest pomóc innym w biedzie. Bardzo proszę o dwa czytania.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 

uchwały? Proszę bardzo, pan radny Artur Czapliński.  

Artur Czapliński 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo ja chciałbym podziękować za tą inicjatywę 

i tutaj nie ma w ogóle żadnych dwuznaczności w tym głosowaniu, wszyscy ją 

poprzemy. Zasada solidaryzmu w samorządach powinna działać właśnie w taki 

sposób, o którym tutaj właśnie wszyscy teraz mówimy. Trzeba pomagać słabszym, 

pokrzywdzonym wspólnotom lokalnym tam, gdzie wydarzyły się katastrofy. 

Przypomnę, że w zeszłym roku tylko radny klubu Prawa i Sprawiedliwości pan Łukasz 

Gołębiewski zgłosił podobne inicjatywy i także wszyscy ją wspólnie przyjęliśmy, więc 

to jest dobry kierunek. Oczywiście pomagaliśmy też moim zdaniem w nieszczęsny 

sposób na wydarzenia różnego rodzaju polityczne, chociaż tak się nie powinno 

zdarzyć, ale w tym przypadku nie ma żadnych wątpliwości, pełne poparcie, 

podziękowanie i i tylko się pod tym wypada podpisać. Bardzo dziękuję i pozdrawiam.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie 

projektu uchwały? Proszę państwa został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego 

czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do 

drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest 
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za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 405? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się 

od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 50 radnych, nikt nie był 

przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej miastu Jasło 

na usuwanie skutków klęski żywiołowej w miejskiej infrastrukturze drogowej druk nr 

405. Proszę państwa ja tylko zanim przejdziemy do dalszej części to pozwolę sobie na 

taką małą, małą informację dodatkową. Proszę państwa mój pradziadek Stanisław 

Kurasiewicz był pierwszym Przewodniczącym Rady Miejskiej w Jaśle po drugiej wojnie 

światowej i wtedy miasto Jasło zmagało się tak naprawdę z odbudową ze zniszczeń. 

To było miasto praktycznie w czasie drugiej wojny światowej zniszczone praktycznie 

całkowicie, był nawet pomysł żeby go nie odbudować. Zostało odbudowane. Teraz 

zostało dotknięte po raz kolejny skutkami klęski żywiołowej. Cieszę się że, że jako 

Sejmik Województwa Mazowieckiego możemy miastu Jasło udzielić pomocy. Proszę 

państwa przechodzimy do pkt 15. Sprawozdanie roczne z wdrażania Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014 - 2020 w 2019 

roku. Sprawozdanie otrzymali państwo wraz z materiałami na dzisiejszą sesją. Czy 

mają państwo pytania dotyczące przesłanego sprawozdania? Jeśli nie uznam, iż 

sejmik zapoznał się z otrzymanym sprawozdaniem. Stwierdzam, że sejmik zapoznał 

się ze sprawozdaniem rocznym z wdrażania Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Mazowieckiego na lata 2014 2020 w 2019 roku. Przechodzimy do 

punktu w 16. Interpelacje i zapytania. W okresie między sesjami wpłynęła interpelacja 

radnego Artura Czaplińskiego. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Proszę pan radny Jan Rejczak. 

Jan Rejczak 

Ja chciałem w sprawie jeszcze punktu wcześniejszego zgłosić zapytanie. Chodzi mi o 

pkt 13 ja wtedy zgłaszałem się do głosu, ale widocznie nieskutecznie. Ja mam takie 

pytanie do pana marszałka Raboszuka, bo jest lista rezerwowa, o której mówił. Na tej 

liście jest 15 obiektów i chciałem się zapytać czy ta kolejność na tej liście będzie 

decydowała o tym komu w pierwszej kolejności się przyzna dotację, jeżeli będzie taka 

możliwość, czy ta kolejność jest przypadkowa. Tutaj na pierwszym miejscu jest na 

liście rezerwowej bardzo ważny obiekt z gminy Przytyk we Wrzosie kościół dlatego 

jestem tym bardzo zainteresowany. Dziękuję.  
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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, czy pan marszałek Raboszuk jest? 

Wiesław Raboszuk - Wicemarszałek 

Czy mogę? 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Natomiast ja rozumiem panie radny to myśmy dla tej listy rezerwowej także przyznali.  

Wiesław Raboszuk - Wicemarszałek 

Tak, właśnie chciałem to panie przewodniczący.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Proszę bardzo pan marszałek Wiesław Raboszuk. 

Wiesław Raboszuk - Wicemarszałek 

I w związku z tym, że była rzeczywiście zaproponowana przez komisję lista rezerwowa 

zarząd skierował prośbę w postaci zmiany projektu i zmiany budżetu o zwiększenie 

kwoty z 6 000 000 dofinansowania na 6 992 000 co pozwala zaspokoić całą listę 

rezerwową. W związku z tym tutaj listy rezerwowej już nie ma. Wszystkie projekty 

łącznie z pierwotną listę rezerwową uzyskają uzyskują dofinansowanie.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, proszę pan radny Marcin Grabowski 

Marcin Grabowski 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Ja mam takie zapytanie tutaj 

ostatnio, jeżdżąc po terenie i obserwując no różne ciekawe rzeczy w gminie Nur, tam 

została pobudowana piękna droga tutaj z funduszu właśnie Samorządu Województwa 

Mazowieckiego, przez samą miejscowość Nur, zresztą pięknie malowniczo położona 

nad samą rzeką Bug i nieopodal i moje pytanie jest na zapytanie następujące nie wiem 

do kogoś do pana dyrektora z departamentu drogowego, tak to nazwę, tam jak kończy 

się miejscowość jest dosłownie kilka metrów, bym to nazwał no bo 100 m, to jest 

dosłownie kilka metrów drogi, wręcz bym powiedział no taki zostawiony fatalnej i 

pytanie moje zapytanie jest takie czy jest szansa na to, żeby ten kawałek jeszcze 

dokończyć tak to nazwę. Czy ktoś mógłby mi odpowiedzieć na takie zapytanie? 

Dziękuję i pozdrawiam.  
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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy zarząd jest gotowy do udzielenia odpowiedzi panu radnemu czy 

też, czy też nie?  

Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego  

Tak, poprosimy pana dyrektora MZDW, który jest na, że na tak powiem standby-u i 

odpowie.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Proszę bardzo panie dyrektorze.  

Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego  

Przykro przepraszam, ale dostałem informację, że niestety nie ma już dyrektora. 

Odpowiemy pisemnie panie przewodniczący.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Rozumiem, dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze z państwa radnych w tym punkcie 

chciałby zabrać głos? Jeżeli nie przechodzimy do pkt 17, czyli sprawy różne. Czy tutaj 

w tym punkcie ktoś z państwa radnych chce zabrać głos? Jeżeli nie, proszę państwa, 

wobec tego przechodzimy do pkt 18, czyli zamknięcie posiedzenia. Proszę państwa, 

chciałem najpierw poinformować, że o terminie następnej sesji zostaniecie państwo 

poinformowani po posiedzeniu Konwentu. Ono się odbędzie w ciągu 2 najbliższych 

tygodni i wtedy państwu ten termin zaproponujemy. Do końca sierpnia musimy odbyć 

sesję absolutoryjną i oczywiście jak najbardziej w tym terminie się zmieścimy. 

Natomiast dokładna, dokładny termin zostanie państwu po posiedzeniu Konwentu 

zaproponowany. Dziękuję państwu za udział w dzisiejszej sesji i zamykam XX sesję 

Sejmiku Województwa Mazowieckiego. Dziękuję i do widzenia. 

 


